

Admission to 2026

Undergraduate Programs of Tianjin University

本科生招生简章



天津大学(Tianjin University),简称天大,其前身为北洋大学,始建于 1895 年 10 月 2 日,是中国第一所现代大学。1959 年被中共中央指定为国家首批重点大学。改革开放后,天津大学是"211 工程"、"985 工程"首批重点建设的大学,入选国家"世界一流大学建设"A 类高校。天津大学在 2026 THE 大学排名中位列第 201-250 名,QS 世界大学排名中位列第 257 位。

天大形成了工科优势明显、理工结合,经、管、文、法、医、教育、艺术等多学科协调发展的综合学科布局。现有 15 个学科领域进入 ESI 前百分之一,其中 5 个进入 ESI 前干分之一,工程和化学学科进入前万分之一。

本科招生专业

天津大学现有本科专业 67 个,学制为 4 年(建筑学专业为5年),其中 3 个专业可提供英语授课(药学专业仅提供英文授课)。

本科生专业(标红为英文授课专业)

1-1401 TX 244 1 TD	- TO 66 TO	//	-1-11-10	7077-1-1-W
材料科学与工程	工程管理	化学工程与工艺	水利工程	汉语言文学
材料成型及控制工程	工商管理	过程装备与控制工程	港口航道与海岸工程	生物科学
功能材料	财务管理	食品科学与工程	船舶与海洋工程	数据科学与大数据技术
地理科学	电子商务	生物工程	城乡规划	金融数学
智能电网信息工程	供应链管理	制药工程	风景园林	数学与应用数学
电气工程及其自动化	金融学	建筑环境与能源应用工程	建筑学	集成电路设计与集成系统
自动化	汉语言+跨境电商微专业	环境科学	教育学	电子科学与技术(微电子)
电子信息工程	汉语言(商务汉语方向)	环境工程	智能感知工程	药学
物联网工程	汉语言	机械设计制造及其自动化	测控技术与仪器	智能医学工程
通信工程	海洋科学	能源与动力工程	电子科学与技术	生物医学工程
法学	海洋技术	工程力学	光电信息科学与工程	软件工程
信息管理与信息系统	精细化工	工业设计	应用化学	人工智能
工业工程	合成生物学	土木工程	应用物理学	计算机科学与技术

申请资格

- 1. 非中国籍公民;对于原为中国公民,后加入外国国籍者,我校执行教育部教外函[2020]12号文件。
- 2. 申请人年龄须在 18-25 周岁之间,高中毕业。截至 入学当年 9 月 1 日仍未满 18 周岁的申请人,需提交由天津地区公证处出具的监护人公证书原件, 监护人必须是具有天津常住户籍居民。
- 3. 语言能力:

申请中文授课者,汉语水平考试(HSK)成绩应达到以下标准:

国际教育学院本科专业:新 HSK4 级 180 分(含)以上;

其余本科专业:新 HSK5 级 180 分(含)以上。

母语为汉语或高中阶段使用汉语教学的申请者,经我校认定,可免除提供 HSK 成绩。

申请时间

申请时间: 2025年10月15日至2026年4月15日

注:由于奖学金名额有限,请申请奖学金的同学在2026年4月1日前提交申请,详情见"奖学金"部分。

录取结果公布时间, 2026年7月

申请时间

第1步:参加"来华留学本科入学学业水平测试"

CSCA具体介绍及报名方式请登录官方网站(www.csca.cn)查看。

第2步:填写并提交网上申请

申请人应在天津大学规定的时间内登录天津大学国际学生管理系统(网址:tju.at0086.cn/student),注册并填写申请信息,上传所需申请材料。

第3步:参加面试

经学校审核,符合要求的学生进入面试,面试将重点考察学生的综合素质和汉语水平能力。

第4步:查询录取结果,支付费用

已录取学生(中国政府奖学金预录取学生除外)须在学校规定时间内预缴7000元保证金和420元报名费,天津大学收到后,将于七月向被录取申请人发放电子版《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》。学生因个人原因放弃来我校报到学习,保证金和报名费不予退还。

奖学金

目前,天津大学主要为优秀国际新生提供以下奖学金:

1. 中国政府奖学金(Type A)(仅限中文授课)

申请者须直接通过当地大使馆或总领馆提交申请,中国驻外使领馆的联系方式,请通过中国外交部网站进行查询。申请时间一般为当年 11 月至次年 2 月初。填写《中国政府奖学金申请表》时,须在"申请院校"的第一志愿处填写"天津大学"。建议申请者在确认获得《天津大学教授接收国际学生意向表》或预录取资格后,再向驻外使领馆提出申请,申请截止日期等相关信息以驻外使领馆为准。

2. 求是奖学金/天津大学奖学金/天津大学化工专项奖学金/天津大学摩天集团奖学金

申请者请填写申请表并上传至天津大学在线申请系统(tju.at0086.cn/student)的"其他"栏目。

费用标准

1. 报名费: 420元(申请时无需缴纳,中国政府奖学金获得者无需缴纳);

2. 学费标准:

项目类别	学费(人民币)
本科	一般专业: 16,600 元 (中文授课)
	20,000 元 (英文授课)
	其他专业:26,000元(建筑学/软件工程/城乡规划/风景园林)

备注: 学费和奖学金以天津大学录取通知书为准。

3. 意外伤害及住院医疗保险费: 800 元 / 学年;

4. 住宿费:根据所在校区和房型,每人每天15到60元不等,具体收费标准可在官网查看。

备注:以上所有费用,一经缴纳,不予退还。



About TJU

Tianjin University, formerly known as Peiyang University, was founded on 2 October 1895 as China's first modern university, and in 1959 was designated as one of the first batch of national key universities. After the reform and opening up, Tianjin University was one of the first universities to be constructed under the "Project 211" and "Project 985", and was selected as type A university of the "World–Class Universities". Tianjin University is ranked 201st–250th in the 2026 THE University Rankings and 257th in the 2026 QS World University Rankings.

TJU has formed a comprehensive disciplinary layout with obvious advantages in engineering, combination of science and technology, and coordinated development of multiple disciplines such as economics, management, literature, law, medicine, education and art. There are 15 disciplines in the top 1% of ESI, five of which are in the top 1‰ of ESI, and engineering and chemistry are in the top 1‱.

Undergraduate Programs

Tianjin University currently offers 67 undergraduate programs, most of them are 4-year full-time study (except for the program of Architecture which requires 5 years).

Undergraduate Programs (Programs in red are English-instructed)

Materials Science and Engineering

Materials Forming and Control Engineering

Functional Materials

Geographical Science

Smart Grid Information Engineering

Electrical Engineering and Automation

Automation

Electronic Information Engineering

Internet of Things Engineering

Communication Engineering

Law

Information Management and Information

System

Industrial Engineering

Construction Management

Business Administration

Financial Management

Electronic Commerce

Supply Chain Management

Finance

Chinese Language (Cross-border Ecommerce

Direction)

Chinese Language (Business Chinese Direction)

Chinese (For International Students)

Marine Science

Marine Technology

Fine Chemical Engineering

Synthetic Biology

Chemical Engineering and Technology

Processing Equipment and Control

Engineering

Food Science and Engineering

Biological Engineering
Pharmaceutical Engineering

Building Environment & Energy Application

Engineering

Environmental Science

Environmental Engineering

Mechanical Design, Manufacture &

Automation

Energy and Power Engineering

Engineering Mechanics

Industrial Design

Civil Engineering

Hydraulic Engineering

Port, Channel and Coast Engineering

Naval and Ocean Engineering

Urban and Rural Planning

landscape Architecture

Architecture

Education

Intelligent perception engineering

Measuring & Controlling Technologies &

Instruments

Electronic Science and Technology

Optoelectronic Information Science and

Engineering

Applied Chemistry

Applied Physics

Chinese language & Literature

Biological Science

Data Science and Big Data Technology

Financial Mathematics

Mathematics and Applied Mathematics

Integrated Circuit Design and Integrated System

Electronic Science and Technology

Pharmaceutical Science

Intelligent Medical Engineering

Biomedical Engineering

Software Engineering

Artificial Intelligence

Computer Science and Technology

Qualifications

- 1. Applicants shall be non-Chinese citizens with a valid passport, and the conditions set by the Document No. 12 (2020) of Ministry of Education of the PRC should be met.
- 2. Applicant should hold a high school diploma and be under the age of 25. Applicants who are still under the age of 18 as of September 1st, 2026 must submit the original guardian certificate issued by the Tianjin District Notary Office, and the Guardian must be a permanent resident of Tianjin.
- 3. Language Proficiency requirements:
- ① Chinese-taught programs applicants need to submit HSK certificates. A minimum requirement of HSK5 (Score 180 or above) for undergraduate programs. (HSK4 (Score 180 or above) for programs in school of International Education). (HSK results are not compulsory for applicants whose mother tongue is Chinese or have gone through their high school education where the medium of instruction was in Chinese.)
- ② English-taught programs applicants need to submit English proficiency certificate (English native speakers are exempted). TOEFL: no less than 80, IELTS: no less than 6.0.
- 4. Applicants have good conduct, good physical and mental health, and be willing to abide by the laws and regulations of China and Tianjin university.



Application Schedule

October 15th,2025-April 15th,2026

*Due to the limited quota for scholarships, students applying for scholarships are requested to submit their applications before April 1st, 2026.

Admission Process and Procedures

Step 1:Take the China Scholastic Competency Assessment (CSCA)

Students must take the "CSCA Test" Students can visit the official CSCA website (www.csca.cn) for specific test dates and content.

Step 2: Complete and Submit the Online Application

Applicants should complete the Online Application on the International Student Service System (ISSS) (tju.at0086.cn/student) according to the application schedule. Applicants should fill in the application information online, upload the application documents to the Online Application System.

Step 3: Participate in the Interview

Upon review by the university, eligible students will proceed to the interview stage. The interview will primarily assess the student's comprehensive qualities and Chinese language proficiency.

Step 4: Check Admission Result and Pay Fees

Admitted students are required to pre-pay a deposit of 7,000 RMB and an application fee of 420 RMB within the university's stipulated dead-line. Upon receipt of these payments, Tianjin University will issue the electronic version of the "Admission Notice" and the "Visa Application for Study in China" to the admitted applicants in July. If a student decides not to register and study at the university for personal reasons, the deposit and application fee will not be refunded.

Scholarships

1. Chinese Government Scholarship (Type A) (for Chinese-taught Programs only)

Applicants should apply through Chinese Embassies or Consulates in the home country. For contact information of Chinese embassies/consulates, please visit the website of the Ministry of Foreign Affairs of the People's Republic of China. The application usually starts from November to early February next year. When filling the Chinese Government Scholarship Application Form, please choose Tianjin University as the first choice. Applicants shall get Pre-admission Notice or Acceptance Letter from TJU Supervisor before you apply to the Embassy. For application deadlines and other relevant information, please refer to the websites of Chinese embassies/consulates.

2. Qiushi Scholarship/Tianjin University International Student Scholarship/Tianjin University Scholarship in Chemical Engineering/Tianjin University Motian Scholarship

Applicants are required to fill in and sign the relevant application form before uploading a scanned copy of the document onto the "Others" section of the online application platform (tju.at0086.cn/student).

Costs (Unit: RMB Yuan)

- 1. Application Fee: RMB 420 (No need to pay at application stage and Chinese Government Scholarship winners don't need to pay)
- 2. Tuition Fee:

Programs	Tuition fee(RMB)	
Bachelor	General Major: RMB 16,600 (taught in Chinese)	
	RMB 20,000 (taught in English)	
	Special Major: RMB 26,000	
	(Architecture/ Software Engineering/Urban and Rural Planning/landscape Architecture)	

Note: Tuition fees and Scholarships are subject to the Admission Notice of Tianjin University.

- 3. Accidental Injury and Hospitalization Insurance: RMB 800/year
- 4. Accommodation: The rates for different types of dormitories on two campuses range from 15 to 60 RMB/bed/day. For more details, please visit our website to check it.

Note: All the above fees are non-refundable once paid.



联系方式

联系人: 王老师

天津大学国际教育学院招生办公室

地址: 天津市南开区卫津路 92号

邮编: 300072

电话: 86-22-27406691 传真: 86-22-27406147

14兵. 66 22 27 466 147

邮箱: undergraduate@tju.edu.cn 网址: http://sie.tju.edu.cn/; www.tju.edu.cn

Contact Information

Program Coordinator: Ms. Wang

International Admissions Office, School of International Education, Tianjin University

Address: 92 Weijin Road, Nankai District, Tianjin, China

Zip code: 300072 Tel: 86-22-27406691

Fax: 86-22-27406147

E-mail: undergraduate@tju.edu.cn Website: http://sie.tju.edu.cn/en/, www.tju.edu.cn

Please follow our social media

WeChat ID: StudyatTJU Facebook: TJUadmissions Instagram: tju.admission Youtube: @TJUAdmissions